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خشک کردن درخت یا درختانی در ماه های سبز 
فصل و قطع عمدی برخی از درختان در شــهر 
تهران نگرانی های زیادی را به وجود آورده است. 
طی روزهای اخیر خبرهایی مبنی بر سریالی شدن 
خشکاندن و قطع درختان شــهر تهران منتشر 

شده است.
 درختانی که این روزها باید ســبز باشــند، اما با 
انگیزه های شــخصی ناگهان خشــک می شوند. 
منفعت طلبی برخی مالکان برای بهتر دیده شدن 
شمال ساختمان شان، سبب ازبین رفتن درختان 
شهر می شود. اکنون با گذر از برخی از خیابان های 
شــهر مانند خیابان مرجان در نیــاوران نزدیک 
محله بوکان، محدوده بالاتر از چهارراه پارک وی 
در خیابان ولیعصــر، خیابــان کاج، محله الهیه 
و... درختان خشک شــده یا قطع شــده نمایان 
می شــود؛ درختانی که قربانــی منفعت طلبی 
شده اند و عمرشان عمدی به پایان رسیده است؛ 
اتفاقی که شــهرداری تهران را برای جلوگیری از 
تخلفات اینچنینی به تکاپو انداخته و در آخرین 
برخورد در خیابــان ولیعصر مالکــی با جریمه 
117میلیاردتومانی روبه ر و شد. البته مدیرعامل 
سازمان بوســتان ها و فضای سبز شــهر تهران 
سریالی شدن قطع یا خشکاندن عمدی درختان 

در پایتخت را تأیید نمی کند.
به هر ترتیب اکنون این پرسش مطرح می شود که 
چگونه می توان از خشک کردن عمدی درختان 
جلوگیری کرد و اینکه جریمه های نقدی پس از 
دریافت از سوی شــهرداری تهران چگونه هزینه 

می شود؟ 
علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان بوستان ها 
و فضای سبز شــهر تهران می گوید: »اگر فرد یا 
افرادی مرتکب تخلف شــوند، برخورد می شود؛ 
همانطور که در هفته های گذشته شاهد بودید با 
یکی از همین متخلفان در خیابان ولیعصر برخورد 
شد. یعنی هر کســی که مقررات را رعایت نکند 
و تخلفی انجام دهد، از طریــق مراجع ذیصلاح 

برخورد قانونی صورت می گیرد.«
مختــاری با بیــان اینکه خشــک کردن عمدی 
درختان نســبت به پیش بیشــتر نشــده است، 
می افزاید: »خشک کردن درختان زمانی افزایش 

یافت که برج سازان چنین اقدامی انجام می دادند. 
در گذشــته این اتفاقــات بیشــتر می افتاد ولی 
هم اکنون برخورد شــدید با این تخلفات صورت 
می گیرد، به خصوص اینکه قــوه قضاییه بجد به 
این تخلفــات واکنش انجام می دهــد. بنابراین، 
کسی جرأت نمی کند که آسیب به درختان شهر 

وارد کند.« 

ضرورتقوانینسختگیرانهتر
با اینکه به نظر می رســید قوانین سختگیرانه ای 
بــرای عاملان خشــک کردن عمــدی درختان 
لحاظ می شــود، اما یک عضو شورای شهر تهران 
چنین عقیده ای ندارد و معتقد است قوانین باید 
سختگیرانه تر شــود: »برای محافظت از درختان 
در سطح شهر به قدری باید قوانین مترقی وجود 
داشته باشد که کسی جرأت خشک کردن حتی 
یک درخت را هم نداشته باشــد. یعنی مابه ازای 
جرم انگاری باید سنگین باشد که افراد به فکر از 

بین بردن درختان نیفتند.«
جعفر شربیانی به همشهری می گوید: »به نظر من، 
ما خیلی با تسامح و تساهل با این قضیه برخورد 
می کنیم. با توجه به کیفیــت مناطق و کیفیت 
موضوعات مختلف، یکســری جریمه هایی را هم 

برای افراد متخلــف درنظر می گیرنــد. البته به 
اعتقاد من، چنین جریمه هایی ولو نقدی ســبب 
نمی شود که خسارت واردشــده جبران شود. اثر 
روانی موضوع این است که شــخصی توان مالی 
دارد و می تواند فضای سبز را از بین ببرد و هزینه 

آن  را پرداخت می کند.«
در عین حال، مدیرعامل ســازمان بوســتان ها و 
فضای سبز شــهر تهران از حبس 3ماه تا 3سال 
برای متخلفان خبر می دهــد: »اگر درختانی که 
از بین می روند، ارزش اکولوژیک داشــته و جزو 
سرمایه های شهر باشــند، برخورد شدید قانونی 
می شود و حتی زندانی هم دارد. یعنی اگر مالکی 
به صورت عمــد اقدام به خشــک کردن درختان 
کرده باشد، از 3ماه تا 3ســال حکم زندان دارد.« 
محمدعلی مختاری اضافه می کند: »به طور نمونه 
علاوه بر 117میلیارد تومان جریمه برای تخلفات 
صورت گرفته در خیابــان ولیعصر، جلوی تمامی 
مجوزهایش نیز گرفته شــد. یعنی شــهرداری 
هیچ گونه مجــوز دیگری برای ایــن ملک صادر 

نخواهد کرد.« 
جعفر شــربیانی اما بر این باور است که با اصلاح 
قوانین می توان انگیزه خشــک کردن درختان را 
از مالکان ساختمان های مســکونی و تجاری را 

بیش از پیش گرفت: »دربــاره اینکه چه قوانینی 
برای جلوگیری بیشــتر از تخلفات خشک کردن 
درختان باید وضع شود، حتما طرحی در شورای 
شهر ارائه خواهد شــد؛ با توجه به اینکه مساحت 
ایجاد فضای ســبز در تهران کمتر شده و اگر ما 
نتوانیم از حداقل فضای ســبز محافظت کنیم، 
اتفاقات ناخوشــایندی برای پایتخت می افتد.« 
عضو کمیســیون معماری و شهرسازی شورای 
شهر تأکید کرد: »ما باید در کنار فرهنگسازی تمام 
تلاش خود را برای درنظر گرفتن جرایم متناسب با 

ازبین بردن درختان انجام دهیم.« 
او همچنین اینکه شــهروندان به عنوان چشــم 
بیدار مدیریت شــهری، موضوعات خشک شدن 
درختان را اطلاع رســانی کنند را مفید می داند و 
می گوید: »چنانچه شهروندان و رسانه ها در این 
زمینه بازوی ما باشــند و موارد را به شورای شهر 
اطلاع دهند، مؤثر بوده و قطعا مسائل را پیگیری 

می کنیم.«

جریمهنقدیدرتملکباغاتهزینهمیشود
به گفته مدیرعامل سازمان بوستان های و فضای 
سبز شهر تهران، جریمه های نقدی سنگین برای 
ازبین بردن درختان صرف تملک باغات و فضای 
سبز می شــود. مختاری می گوید: »جریمه های 
نقدی در یک حســاب جداگانه که شورای شهر 
مصوب کرده، واریز شــده و فقط در حوزه تملک 
باغات و توسعه فضای ســبز هزینه می شود. در 
واقع جریمه های نقدی در جــای دیگری هزینه 
نمی شود. اگر مالکی جریمه  خود را پرداخت نکند، 
پایان کار به آن ملک تعلق نمی گیرد و به موازات 
آن از معامله ملک جلوگیری می شود. همچنین 
شهرداری گرفتن مجوزهای دیگر را از آن مالک 
ســلب می کند. همه اینها در کمیسیون ماده7 

آمده است.« 
عضو کمیســیون معماری و شهرسازی شورای 
شــهر تهران نیز گفت: »درآمدهــای حاصل از 
خشک کردن درختان حتما باید در حوزه احیای 
فضای سبز و باغات هزینه شود. گرچه درختانی 
که سالیان سال سبز بوده و رشد کرده اند و از آنها 
حفاظت شده، وقتی خشک می شــوند، آسیب 
زیادی زده می شود، زیرا برای اینکه دوباره درختی 
کاشته و مانند درخت سابق شــود، خیلی زمان 
می برد. با این حال، باید آینده نگــر بود و در این 

مسیر کوشید.«

بررسی وضعیت عملکرد 3ماهه میادین و بازارهای 

 تره بار
تره بار پایتخت از طریق پیام های ثبت شده در سامانه 
137پلاس نشان می دهد، کیفیت محصولات عرضه 
شده در میادین مطالبه شهروندان بوده و ازاین رو در رأس پیام ها قرار 
داشته اســت. آمارها نشان می دهد در بیشــتر میادین شهروندان 
به خاطر کیفیت خوب محصولات ابراز رضایت داشته اند و در بعضی 
میادین هم وضعیت بالعکس بوده و نارضایتی ثبت شــده اســت. 
همچنین در تعــدادی از میادیــن هم به دلیل ازدحــام جمعیت، 
شهروندان از طولانی بودن مدت زمان انتظار برای خرید و دریافت 
خدمات گلایه داشته اند، اما در بعضی از میادین چنین موردی اصلا 
وجود نداشته است. همچنین بیشــترین پیام های ثبت شده چه از 
لحاظ رضایت و چه گلایــه مربوط به میادین صادقیه، لواســانی و 
سهرودی بوده است. آنطور که صفی خانی، جانشین معاون خدمات 
شهری و محیط زیست سازمان بازرسی عنوان کرده: »میزان پیام های 
ثبت شــده به تفکیک هر میدان در مقایســه با میزان نوبت خرید 
مشتریان بررسی شده و بر همین اساس در میادین میوه وتره باری که 
مشــتری ها از نوبت خرید گلایه مندی کمتری داشــته اند، فرایند 

خدمت رسانی بهتر بوده اســت.« به گفته او، گرچه مقایسه عملکرد 
3ماهه امسال با 11ماه ســال گذشته نشــان می دهد درخواست 
شــهروندان در موضوعات کیفیت محصــولات و عملکرد کارگران 
میادین میوه وتره بار رشد داشته، اما هدف از اجرای این طرح )نظارت 
بازرسی بر فرایند سامانه 137پلاس( بهبود حداکثری فعالیت ها و 
حسن انجام امور در نحوه خدمات رسانی مطلوب به شهروندان است 
و باتوجه  به گستردگی خدمات ارائه شده در میادین و بازارهای تره بار 
شهرداری تهران بر رسیدگی به موضوعات، رفع گلایه مندی ها و جلب 
رضایتمندی حداکثری شهروندان تأکید دارد. افزایش خدمت رسانی 
از طریق توسعه میادین و بازارهای تره بار سیاست سازمان میادین 
تره بار شهرداری تهران اســت که به گفته مدیرعامل این سازمان، با 
افزایش تعداد میادین و بازارهای تره بار تلاش شــده تا محصولات 
کشاورزی با حذف واســطه ها باکیفیت مطلوب و قیمت مناسب در 
دسترس مشتری ها قرار گیرد. دسترسی آسان شهروندان به میادین 
تره بار هم رویکرد دیگر توســعه بازارهای تره بار است؛ چراکه مردم 
می تواننــد با طی کردن مســافت کوتــاه در محل ســکونت خود 

مایحتاجشان را از میادین تره بار تهیه کنند.

قاتلاندرختانشهرمجازاتمیشوند
  مدیریت شهری  و قوه قضاییه به دنبال اعمال جریمه  سنگین  برای جلوگیری از خشکاندن درختان هستند

محمودمولاییگزارش
روزنامه نگار

اتماماورهال3رامقطار۹واگنه
مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو: 5دستگاه قطار در 

حال اورهال هستند 

مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران درباره آخرین 
وضعیت اورهال قطارهای متروي تهران گفت: »5رام قطار 
در خطوط درون شــهری متــرو، در حال اورهال هســتند 
و پیش بینی می شود که اورهال قطارها به 3۰رام قطار برسد. 

البته نیاز متروي تهران بیش از این تعداد است.« 
به گزارش همشــهری، مهدی شایسته اصل افزود: »شرکت 
واگن ســازی  تهران اعلام آمادگی کرده تا ظرفیت کارخانه 
ســاخت واگن خود را در اختیار شرکت بهره برداری متروي 
تهران قرار دهد تا برای اورهال و تعمیــرات از این ظرفیت 
اســتفاده شــود. لوکوموتیو و واگن های 3رام قطار ۹واگنه 
در خط5 متروي تهران اورهال شــده و بــه چرخه فعالیت 
برگشــته اند. فرایند اورهال و بازگشــت تعدادی از قطارها 
به ناوگان آغاز شده اســت و در حال حاضر شاهد بازگشت 
تعدادی از قطارها به چرخه بهره برداری هســتیم اما چون 
اورهال معوقه زیاد است، هر کدام از این قطارها که وارد ناوگان 
می شوند، باید به سرعت قطار فرسوده دیگری از مدار خارج 
شود یا به تعریفی دیگر باید جابه جایی سریع صورت گیرد تا 
با توجه به بازگشایی مراکز آموزشی در ماه مهر، آمادگی لازم 

برای سرویس رسانی را داشته باشیم.«
مدیرعامل شرکت بهره برداری متروي تهران و حومه، تأمین 
منابع مالی را مشکل اصلی اورهال قطارها، اعلام کرده و گفت: 
»برای اورهــال بعضی از قطارها نیاز به یک ســری قطعات 
داریم و تــا زمانی که این قطعات خریداری نشــوند، امکان 
اورهال  قطارهای مذکور متصور نیســت. در مورد بعضی از 
قطارها نظیر قطارهای DC  )قدیمی ترین قطارها در خطوط 
یک و ۲ مترو( نیز پایه تکنولوژی تغییر کرده و برخی از این 
قطعات دیگر تولید نمی شــوند. راه حل این مشکل، ارتقاي 
قطارها یا از رده خارج کردن  آنهاســت. این مــوارد باید در 
ســطح کلان و مدیریت شــهری تصمیم گیری شود. موارد 
مذکور توسط تیم متخصص و عملیاتی شرکت بهره برداری 
برای شهردار تهران و معاون حمل ونقل ارسال شده است و 
 در حال رایزنی هستیم تا هرچه سریع تر به یک جمع بندی
DC برســیم و تصمیــم عاجلــی دربــاره قطارهــای 

اتخاذ شود.«

1700رانندهتاکسیدربلاتکلیفی
مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی: یک چهارم تاکسی های 

فرسوده کشور در تهران هستند

تولید ۲خودروی ســمند و پــژو۴۰5 متوقف شــده و در این 
میان مشــکلاتی متوجه تاکسیرانانی شــده که برای نوسازی 
تاکســی اقدام کرده اند. آنهــا در صف نوبت بــرای اختصاص 
خودروهای نو قرار گرفته بودند امــا توقف این دو مدل خودرو، 
آنها را بــه نوعی بلاتکلیف کرده اســت؛ چراکــه از قرار معلوم 
خودروســازان مایل بــه جایگزینی خودرویــی دیگر به جای 
ســمند و ۴۰5 نیســتند و از ســوی دیگر خودروهای سمند 
موجود نیز شــماره گذاری نمی شــوند. به گزارش همشهری 
این در حالی اســت که پیــش از توقف تولید ۲مــدل خودرو، 
 17۰۰دستگاه خودرو سمند برای نوسازی ناوگان تاکسیرانی

اختصاص یافته بود.
مرتضی ضامنی، مدیرعامل اتحادیه تاکســیرانی های شهری 
کشور در همین ارتباط گفت: »17۰۰سمند از آخرین تولیدات 
خودروي سمند توســط ایران خودرو محســوب می شود و به 
همین دلیل، سازمان اســتاندارد از شماره کردن این خودروها 
امتناع می کند و این تعداد راننده در بلاتکیفی به ســرمی برند. 
این سمندها که برای نوسازی ناوگان تاکسیرانی درنظر گرفته 
شده از تولیدات قبل است. درصورتی که بسیاری از این رانندگان 
تاکسی، هزینه نوسازی را چه به صورت نقدی و چه تسهیلات 
پرداخت کرده اند و با توجه به اینکه سررســید اقساط آنها فرا 
رسیده است درحال پرداخت اقساط خودرو هستند؛ بدون اینکه 

خودرویی تحویل گرفته باشند.«
 او با بیان اینکه ســازمان اســتاندارد هم می گوید یک ســری 
اســتانداردها در خودروي سمند رعایت نشــده است، افزود: 
»سازمان اســتاندارد، اجازه شــماره گذاری به این خودروها را 
نمی دهد در صورتی که اختصاص 17۰۰خودرو برای نوسازی 

ناوگان تاکسیرانی قبل از این ماجرا مطرح بوده است.«
ضامنی با اشاره به این موضوع که حدود 6ماه از اسقاط خودروی 
بسیاری از 17۰۰راننده تاکســی می گذرد و بیشتر آنها نیز از 
افراد آسیب پذیرجامعه هستند، گفت: »این رانندگان تاکسی، 
خودرویی برای کارکردن ندارند و با توجه به شــرایط ســخت 
اقتصادی از سازمان استاندارد می خواهیم که برای شماره گذاری 
خودروها همکاری کند تا مشکل این رانندگان تاکسی رفع شود و 

از بلاتکلیفی خارج شوند.« 
ضامنی درباره تعداد تاکسی فرسوده در ناوگان تاکسیرانی کشور 
گفت: »اکنون تعریف سن فرسودگی متفاوت شده است و بر این 
اساس، خودروی تاکسی که نتواند ۲مرحله پی درپی معاینه فنی 
را دریافت کند، فرسوده قلمداد می شود اما اگر 1۰سال فعالیت 
برای فرسودگی تاکسی ها را در نظر بگیریم، بیش از 17۸هزار 
دستگاه تاکسی فرسوده در کشور وجود دارد که یک چهارم این 

تعداد مربوط به تهران است.«

محمدحسین مولایی
 دبیر ستاد سمن های

 شورای شهر تهران
این ســتاد به عنوان نهادی تســهیلگر 
تشــکل های  توانمندســازی  بــرای 
محلــی کــه در حــوزه مدیریت شــهری 
فعالیــت می کننــد، قصــد دارد پس از 
شناســایی علاقه منــدان، نســبت بــه 
صــدور شناســنامه هویتــی و آمــوزش 
آنهــا اقــدام کنــد.  شــهروندان بــرای 
کسب اطلاعات بیشتر و عضویت در 
ستاد ســمن های شــورای شــهر تهران 
بــا شــماره 51040864 تمــاس بگیرند 
  www.tehranngo.ir یــا بــه نشــانی

مراجعه کنند.

علیرضا نادعلی
  سخنگوی 

شورای  اسلامی شهر تهران
تجربــه  دستفروشــی  موضــوع  در 
نشــان داده کــه دســت های پشــت 
و  متوســط  طبقــه  نیــاز  از  پــرده 
ضعیــف امرارمعــاش می کننــد و بــا 
انجــام برخــی حمایت هــا، گروه هــای 
مافیایــی شــکل می گیــرد؛ بنابرایــن 
بــرای مقابلــه بــا مافیــا، پلیــس و قــوه 
قضاییــه بایــد وارد عمل شــوند، افراد 
را شناســایی کننــد و بــا هدف گــذاری 
 روی ایــن موضــوع، بــه اصــلاح ایــن 

وضعیت بپردازند.

کــرد:  اعــلام  منطقــه۲0  شــهردار 
»اقداماتی برای تکمیل خط 6 متروی 
تهران در حــال انجام اســت و تــا پایان 
ســال140۲ در منطقــه، 6ایســتگاه 
جدید این خط بهره برداری می شود.« 
به گفتــه ســیدمحمد ناظم رضــوی بــا 
بهره بــرداری از ایســتگاه ضلع شــرقی 
حــرم، مــردم می تواننــد بــا فاصلــه 
کوتــاه به صحــن مطهــر حــرم حضرت 
عبدالعظیــم حســنی)ع( دسترســی 

داشته باشند.

6
ایستگاه 

طرح ســاماندهی روددره فرحــزاد با هدف 
مدیریت یکپارچه سیل شهر تهران و بهبود 
اکوسیســتم شــهری در محــدوده حریــم 
اکولوژیکــی روددره هــا در حال اجراســت. 
از آغــاز طــرح ســاماندهی روددره فرحــزاد 
600معتــاد متجاهــر  تاکنــون بیــش از 
ســاماندهی، ۲5بــرج نــوری راه انــدازی و 
تخریــب قرمــز  18پــلاک  و   15آلونــک 

شده است. 

25
برج نوری 

محمدصــادق خیرخــواه،    مدیرعامــل 
ســازمان مشــاور فنــی و مهندســی 
شــهر تهــران بــا اشــاره بــه پایــش 
750دســتگاه پــل ســواره روی پایتخت 
در قالــب 440تقاطــع غیرهمســطح  
بررســی ســامانه پایــش  پل هــا را 
یکــی از بســترهای کاربــردی در امــر 
انتقــال تجــارب میــان شــهرداری های 
کلانشهرها خواند و گفت: دوره ششم 
مدیریــت شــهری پایتخــت از هیــچ 
اقدامی برای حفظ و ساماندهی پل ها 

و سایر ابنیه فروگذاری نخواهد کرد.

750
پل

نقل قول خبر

تاکسیرانی

حمل ونقل

عکس خبر

عدد خبر

بنرهای سیاه برای درگذشت» سایه«

دیروز امیرهوشنگ ابتهاج متخلص به »سایه« در 94سالگی 
چشم از جهان فروبست و بنرهای فرهنگی به رنگ سیاه 
در راستای گرامیداشت نام او »سایه« به همت سازمان 
زیباسازی در شهر اکران شدند. ابتهاج زمان سرودن شعر 
»یا حسین بن علی خون گرم تو هنوز از زمین می جوشد 

هرکجا باغ گل سرخی هست آب از این چشمه خون 
می نوشد کربلایی ست دلم«، گمان نمی کرد روزی همین 
اشعار در ایام محرم روی بنر فوتش نوشته شوند. همچنین 
سردیس او پیش از فرارسیدن چهلم این شاعر در خانه نیما 

یوشیج رونمایی می شود. به گفته مجید قادری، معاون 
فرهنگی ـ هنری سازمان زیباسازی شهرداری تهران ساخت 

این سردیس از ۲ماه پیش شروع شده است و قرار بود 
همزمان با سالروز تولدش رونمایی شود که این امر محقق 
نشد. پس از رونمایی سردیس یا در مکانی حوالی خیابان 
هدایت »خانه ابتهاج«یا مقابل منزل یکی از شعرای بزرگ 

نصب خواهد شد.

آمار تماس های شهروندان با سامانه 137پلاس طی 3ماهه نخست سال نشان می دهد

افزایشکیفیتمحصولاتدرترهبار
1   تماس با سامانه 137پلاس

2   ثبت درخواست توسط اپراتور
3   ارجاع پیام به سازمان میادین تره بار

4   انتقــال همزمــان پیــام بــه نماینــده 137در واحــد بازرســی 
سازمان میادین

5   اعلام پیام به میادین مربوطه برای پیگیــری و رفع مورد ثبت 
شده

6   ارائــه گــزارش پیگیری های انجام شــده همزمان به ســازمان 
میادین و کارتابل بازرسی سازمان

7   اطلاع رســانی پیگیری هــای انجام شــده از طریــق پیامک به 
شهروندان
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وقتی تنه درختان خشکیده نقاشی شد
خیابانولیعصربهعنــوانبزرگترینخیابان
خاورمیانهانبوهیازچنارهارادرخودجایداده
است؛درختانیکهسبزهستندوتماشایی،اما
طیدهههایاخیربرخیدرختانخشکشده،
زیباییبصریدربرخــیازمحدودههایاین
خیابانراگرفتهبود؛درختانیکهبعضاپوسیده
بودندوبــهناچاربرایجلوگیــریازحوادث
احتمالیوافتادن،ازنیمتنهقطعشدهاند.گرچه
بعضیبهاشتباهتصورمیکنندکهشهرداریطی
سالهایاخیراینچنارهارابهعمدازنیمهبریده
اســت،امابااینحال،دراینسالهابهواسطه
موردتوجهقرارگرفتناینخیاباندرفهرست
جهانییونسکو،ایندرختانحذفنشدهاندوبا
ایدهتبدیلتنهدرختانبهیکاثرهنریجلوه
خاصیبهچندنقطهازاینخیاباندادهاند.برای
اینمنظورسازمانزیباســازیشهریتهران

ازهنرمندانجهتاستفادهازآثارهنریشــانبرایبهبودفضایبصریشهررویدرختان
خشکیدهخیابانولیعصردعوتکردهاست؛بنابرایننقاشــانومجسمهسازاندرزیبایی

چنارهایخیابانولیعصرنقشمهمیراایفاکردهاند.
حالادرختانیکهدیگرسبزنبودند،باایدههایمختلفومتنوعدراینخیابانرویتمیشوند.
البتهدرنزدیکیدرختانخشکیده،نهالودرختانچنارتازهایکاشتهشدهاستتاهمچنان

چنارهایسربهفلککشیدهبهعنوانیکیازنمادهایویژهدرخیابانولیعصرسبزباشند.

مکث
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محصولات 


